
LBF Valdes sēdes protokols 

2023.gada 12. maijā, sākums plkst. 16:20, beigas plkst. 19:00, attālināti 

Piedalās valdes locekļi: Jeļena Alfejeva (JA), Adriāns Imša (AI), Ilze Andersone (IA), Māris 

Matisons (MM), interesenti.  

Sapulci vada: Jeļena Alfejeva; protokolē: Ilze Andersone 

Dienas kārtība: 

1) Par LBF komisijām un valdes locekļu funkciju sadalījumu; 

2) Par labojumiem 2023.gada  kalendārā 

3) LBF finanšu statuss un prognoze 

4) Par stratēģijas projektu; 

5) Par MB nolikumu; 

6) Par atlasi uz izlasēm; 

7) Par disciplinārkodeksu; 

8) Dažādi 

 

Valdes sēde: 

1) Par LBF komisijām un valdes locekļu funkciju sadalījumu; 

Notiek diskusijas par komisijām un to iespējamo pārstrukturēšanu. 

• Sporta tehniskā komisija (STK). Uz doto brīdi STK formāli ir iepriekš apstiprinātajā 

sastāvā, un STK sastāvā ir Ivars Bebrišs (IB) un IA. IA norāda, ka STK ir plašs atbildības 

spektrs un ne visi STK locekļi ir ieinteresēti visos jautājumos. Tā vietā, lai STK vienā 

sastāvā veidotu visus nolikumu projektus, labāks risinājums varētu būt darba grupu 

izveidošana konkrētiem uzdevumiem. IB ir izteicis gatavību vadīt STK, bet sēdē 

nepiedalās. MM norāda, ka līdz šim IB valdes darbā un komunikācijā gandrīz nemaz nav 

iesaistījies, un uzdod jautājumu, kā IB plāno vadīt STK un aktīvāk iesaistīties valdes darbā.  

Lēmums: IB tiek noteikts kā STK pagaidu vadītājs līdz turpmākam lēmumam. STK sastāvs tiks 

precizēts.  

• Popularizācijas komisija. Ņemot vērā Zitas Stāmeres e-pastu, AI paceļ jautājumu, kas ir 

popularizācijas komisijas galvenie uzdevumi un izsaka viedokli, ka tie ir pasākumi, kas 

veicina bridžistu skaita pieaugumu. Ir radies jautājums, vai LBF ir jāpublicē klubu rezultāti 

mājas lapā un sociālajos tīklos, vai arī tas ir individuālu klubu pienākums un LBF ir 

jānodrošina iespēja to darīt – konkrēts jautājums ir par RPK (BAB organizēts turnīrs). 

Maija Romanovska (MR) izsaka viedokli, ka BAB turnīru rezultātu publicēšana ir BAB 

uzdevums un nav LBF pienākums. Notiek diskusija - JA un MM uzskata, ka bridža 

popularizēšanā pēc iespējas jāiesaista sabiedrība, tai skaitā esošie klubi un konkrēti 

entuziasti reģionos arī, ja tie vēl nav klubu dalībnieki. AI izsaka viedokli, ka komisijas pēc 

būtības ir mākslīgas konstrukcijas, bet konkrētu mērķu sasniegšanai ir jāmācās uzrunāt 



cilvēki bridža sabiedrībā. Tiek izteikts priekšlikums pagaidām nelemt par komisijām, bet 

sadalīt realizējamos tuvākā laika uzdevumus valdes locekļu starpā. 

Lēmums:  nelemt par  Popularizācijas, Jauniešu un Tiesnešu komisiju darbību, bet sadalīt aktuālos 

uzdevumus valdes locekļu starpā. Par komisijām lemt pēc diviem mēnešiem. 

Aktuālie uzdevumi: 

• Kalendāra sakārtošana. Ir radies jautājums par 15. jūliju, kur kalendārā ierakstīts LT 3. 

posms Rīgā, bet nav zināms nekas par tā organizēšanu. JA informē, ka Kārlis Rubins (KR) 

ir izteicis priekšlikumu posmu pārcelt uz 22. jūliju un eksistē arī iespēja vienoties ar KR 

par tā organizēšanu. Notiek diskusijas par organizatoru – kas to darīs un vai tam ir iepriekš 

paredzēts finansējums, kas būtu nevienlīdzīgi, salīdzinot ar citiem LT posmiem, kur visas 

izmaksas sedz klubi. JA uzņemas noskaidrot jautājumu par iespējamiem organizatoriem 

un izmaksām. MR kā variantu piedāvā, ka BAB būtu gatavs organizēt LT posmu jūlijā. 

• LT Tūres nolikuma izveide. Uz doto brīdi nav publicēts aktuālais 2023. gada LT 

nolikums. Valde uzdod IB aktualizēt LT nolikumu. 

• Atbildīgais par jauniešiem. AI uzņemas būt popularizācijas un jauniešu jomas 

kontaktpersona valdē. 

• Tiesnešu jautājums. AI izsaka viedokli, ka ir nepieciešams vismaz viens cilvēks, kas 

tiešām grib tiesāt un ar viņu vienoties. MM pievienojas viedoklim, ka ir būtiska ilgtermiņa 

sadarbība, un uzņemas izstrādāt vienošanās piedāvājumu līdz 5. jūnijam (iekļaujot 

vienošanās, apmaksu, tiesājamos turnīrus), ar kuru varētu uzrunāt potenciālos tiesnešus.  

LBF finanšu uzskaite un gada pārskatu iesniegšana. IA informē, ka, vienojoties ar JA un 

vairākumu valdes locekļu, LBF valdē ir uzņēmusies grāmatvedības kārtošanu un tai skaitā 

sekojošu pienākumu veikšanu: 

• LBF finanšu uzskaite, naudas plūsmas un finanšu pārskatu izstrāde. 

• Gada pārskatu sagatavošana un iesniegšana (vai sagatavošana, ja tehnisku iemeslu dēļ būs 

sarežģījumi iegūt pieeju EDS sistēmai). 

• Darbību veikšana saistībā ar gada pārskata virzīšanu apstiprināšanai biedru sapulcē 

atbilstoši likumdošanai un LBF statūtiem.  

 

2) Par labojumiem 2023.gada  kalendārā 

IB valdes sēdē nepiedalās un nav iesūtījis priekšlikumus. Jautājums tiek atlikts. 

 

3) LBF finanšu statuss un prognoze 

IA informē par LBF finanšu stāvokli un prognozi 2023. gadā. Uz doto brīdi ir daudz nezināmo, 

bet ar vairākiem pieņēmumiem LBF šobrīd ir pieejami ~1800 EUR ‘brīvie līdzekļi’, līdz tiek 

uzsākta uzkrājumu izlietošana (pieņēmumi: vēl nenotikušo turnīru izdevumi būs līdzīgi kā 

pagājušogad, LBF saņems LG ziedojumu, jauniešu izdevumi startam EČ un PČ ir ļoti aptuveni un, 



visticamāk, būs augstāki, valsts līdzfinansējums bērnu nometnei būs mazākā apjomā kā prasītais 

vai netiks piešķirts). 

AI norāda uz nepieciešamību piesaistīt finansējumu un to, ka šobrīd cilvēkiem nav intereses to 

darīt. Jautājums, kas ir jāatrisina – kā sniegt motivāciju, lai cilvēki būtu ieinteresēti piesaistīt 

finansējumu, piemēram, vai ir iespējams %, ko var maksāt šiem cilvēkiem un sniedz piemēru 

ziedojumu piesaistei citā organizācijā: 

1) Līdz 1000 EUR – 50%; 

2) No 1000 līdz 3000 EUR – 40%; 

3) No 3000 līdz 5000 EUR – 30%; 

4) No 5000 līdz 10000 EUR – 20%; 

5) Virs 10000 EUR – 10%. 

Lēmums: atbalstīt finansējuma piesaistīšanu ar augstāk minēto procentu daļu. Gadījumā, ja 

finansējums tiek piesaistīts, katrā individuālā gadījumā tiek izvērtēti visi saistītie apstākļi, un JA 

uzņemas izveidot juridiski korektu vienošanos par kārtību. 

 

4) Par stratēģijas projektu; 

MM ir valdei iesūtījis stratēģijas projekta uzmetumu un aicina par to izteikt komentārus un 

priekšlikumus.  

Lēmums: Valde iesniedz savus komentārus MM, un MM komentārus apkopo un ņem vērā tālākā 

stratēģijas projekta izstrādē. 

 

5) Par Nolikumu par spēlētāju sporta klasēm, kvalifikācijas punktiem un meistarballēm; 

IB, kurš ir atbildīgais par šo jautājumu, sēdē nepiedalās. IA informē, ka viņa ir veikusi sākotnējās 

izpētes procesu un identificējusi vairākas situācijas, kur MB aprēķinos ir trūkumi (galvenokārt 

lielu turnīru gadījumos) un ka izmaiņas nolikumā ir nepieciešamas.  

MM jautā, kāda ir praktiskā nozīme Latvijas reitingam un ierosina to izmantot kā papildus 

motivāciju dalībai Latvijas turnīros. AI pievienojas šim viedoklim. MM ierosina uz MB balstītu 

balvu Latvijas turnīriem gada ietvaros vai līdzvertīgu motivējošu pasākumu, kas balstīts uz MB; 

valdes locekļi konceptuāli atbalsta ideju.  

Lēmums:  

1) Uzdod IB organizēt Nolikuma par spēlētāju sporta klasēm, kvalifikācijas punktiem un 

meistarballēm pārskatīšanas procedūru.  

2) Valdei sagatavot priekšlikumus, kādus konkrētus motivējošus pasākumus varētu veikt 

Latvijas turnīru apmeklētības veicināšanai, balstoties uz Latvijas reitingu gada ietvaros. 

 



6) Par atlasi uz izlasēm; 

JA aicina izteikt viedokļus, kā operatīvi risināt izlašu atlases nolikumu izstrādes jautājumus – uz 

doto brīdi ir spēkā līdzšinējā atlases shēma (pāru atlase).  

IA norāda, ka, kaut arī iepriekšējie nolikumi paredz punktu skaitīšanu par vairākiem gadiem, ja 

atlases shēma nemainās, kopš 2022. gada IMP čempionāta nav publicēts neviens apstiprināts 

izlases atlases nolikums, kur būtu minēts kāds atlases turnīrs. Vairāki valdes locekļi izsaka 

viedokli, ka nedrīkst būt situācija, kad atlases nolikumā tiek iekļauti jau notikuši turnīri, un tajā 

var iekļaut tikai turnīrus, kuros potenciālie interesenti var paspēt piedalīties. 

JA ierosina nolikumu izstrādi uzņemties MM, kurš ir sākotnējās versijas autors. MM aicina izteikt 

viedokli, vai turpināt līdzšinējo izlases atlases shēmu. AI ierosina izveidot aptauju. JA norāda, ka 

tāda aptauja ir bijusi 2023. gada februārī-martā. MM ierosina izveidot līdzīgu nolikumu, ņemot 

vērā komentārus par saturu. Notiek diskusijas par finansējuma nosacījumu iekļaušanu atlases 

nolikumos – tiek nolemts šo jautājumu skatīt nākamajā valdes sēdē, kad būs atbildēti vairāki 

jautājumi par šī gada finansējumu.  

Tiek apspriests jautājums par Mixed izlases īpašu nolikumu – MM atsakās rakstīt šādu nolikumu 

bez izmaksu tāmes, jo tajā ir iekļauts treneris un citi potenciāli izdevumi. AI uzskata, ka visu izlašu 

nolikumiem ir jābūt līdzvērtīgiem – ja ir īpaši noteikumi specifiskiem pāriem, tad tādiem ir jābūt 

visām izlasēm.  

Lēmums: MM izstrādā izlašu nolikumu projektus un iesniedz valdei izskatīšanai līdz 30.jūnijam. 

 

7) Par Disciplinārkodeksu; 

Ņemot vērā lielo aktuālo uzdevumu skaitu ar augstāku prioritāti un to, ka Disciplinārkodekss jau 

ir apstiprināts un darbojas, tiek izteikts viedoklis, ka lietderīgi šo jautājumu atlikt uz vēlāku laiku. 

Lēmums: izņemt no aktuālajiem uzdevumiem Disciplinārkodeksa pilnveidošanu un aktualizēt šo 

jautājumu nākotnē pēc nepieciešamības.  

 

8) Dažādi 

a. EBL tiesnešu semināra rīkošana Rīgā.  

JA ir pieteikusies būt valdes kontaktpersona semināra rīkošanā. Seminārā par relatīvi zemām 

izmaksām (ēdināšana ~100EUR uz cilvēku) var piedalīties arī tiesneši no Latvijas.  

Aktuāls ir arī jautājums par organizēšanas apmaksu no LBF puses. MM izsaka viedokli, ka 

jebkādiem pasākuma finansēšanas jautājumiem ir jābūt apstiprinātiem LBF valdē pirms 

vienošanās par semināra rīkošanu, vairāki citi valdes locekļi tam piekrīt.  

 



Lēmumi:  

1) Izsludināt pieteikšanos uz EBL tiesnešu semināru un izvērtēt individuālu tiesnešu dalību pēc 

pieteikšanās beigām  

2) JA vienoties ar organizatora apmaksu kā procentu no piesaistītā finansējuma. 

 

b. Par treneru semināru un jauniešu treneri 

Ārpus valdes sēdēm laika periodā 07.04.-12.05.2023. ir pieņemti sekojoši lēmumi: 

1. 22.04.2023. Atbalsta piešķiršana treneru semināram transportam un MK noteiktajai 

dienas naudai 350 EUR apmērā diviem treneriem (EBL apmaksā dzīvošanu):  

o JA, AI, IA (visi klātienē), MM (attālināti) balso par, IB balsojumā nepiedalās  

2. 22.04.2023. Par atbalsta piešķiršanu Kārlim Rubinam kā junioru trenerim junioru pāru 

čempionātā un U31 pasaules čempionātā ar līdzvērtīgiem nosacījumiem kā junioriem 

(daļējs finansējums pie 50%+ rezultāta sasniegšanas; pilna atmaksa medaļas gadījumā).:  

o JA, AI, IA (visi klātienē), MM (attālināti) balso par, IB balsojumā nepiedalās  

 


